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PROTOKÓŁ NR XLVI/10 

z obrad XLVI sesji Rady Gminy Nowosolna  

w dniu 6 lipca 2010 roku 

 

Stan ustawowy Rady - 15 radnych 

Stan faktyczny Rady - 15 radnych 

Obecnych na sesji - 14 radnych (zał. nr 1 do protokołu - lista obecności), 

Sołtysi i zaproszeni goście wg załączonych list obecności /zał. nr 2 i 3 do protokołu/. 

 

Ad. I. 1 

Pan Marek Markiewicz –Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia sesji. Powitał 

wszystkich zgromadzonych na sali, p. Wójta i pracowników Urzędu Gminy, wszystkie panie i 

panów sołtysów i zaproszonych gości. 

Stwierdził obecność na sali 13 radnych. Stanowi to wymagane kworum, toteŜ podjęte decyzje 

będą miały moc prawną. 

Ad. I.2. 

Proponowany porządek obrad: 

I 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych i zaproszonych gości, stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad, 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji Rady Gminy Nowosolna, 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków, 

5. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym, 

 

II Podj ęcie uchwał w sprawach  

1. Regulaminu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy Nowosolna, 

2. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Byszewy, 
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3. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Kopanka, 

4. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Stare 

Skoszewy, 

5. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Teolin, 

6. Zmian do budŜetu Gminy Nowosolna na 2010 rok, 

7. WyraŜenia zgody na zbycie akcji Spółki Akcyjnej Łódzkie Centrum Handlowe 

„Zjazdowa” w Łodzi, 

8. Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na opracowanie 

dokumentacji projektowo- kosztorysowej na przebudowę drogi powiatowej nr 1186E 

– m. Kalonka, gmina Nowosolna w powiecie łódzkim wschodnim, 

9. Przekazania przez Gminę Nowosolna Miastu Łódź zadania publicznego w zakresie 

zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu Gminy Nowosolna, 

10. Zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowosolna, 

11. Dokonania zmian w podziale gminy na okręgi wyborcze, 

12. Zmian granic obwodów głosowania, 

13. Aktu utworzenia samorządowej instytucji kultury Gminy Nowosolna- o nazwie 

Gminno Parkowe Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie. 

III. 

1. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych i wolnych wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji, 

2. Interpelacje radnych - udzielenie odpowiedzi, 

3. Wolne wnioski i zapytania - udzielenie odpowiedzi, 

4. Sprawy róŜne, 

5. Zamknięcie obrad XLVI sesji. 

 

Przewodniczący poinformował o zmianach w porządku obrad: 

• Punkt II.8. zastąpiono punktami II.8. i 10 – tytuły projektów zgodne z tytułami uchwał 

podjętych przez Radę Powiatu. 

• Wprowadzono projekt uchwały o tytule zawartym w punkcie II. 9. 
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• Zgodnie z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu Komisji zdjęto punkt II. 9 i punkty 

II. 11; II. 12./dotyczące okręgów i obwodów głosowania –Rada nie rezygnuje  

z rozpatrzenia tych projektów uchwał, jedynie przekłada celem szczegółowego 

dopracowania moŜliwości wprowadzenia zmian/. 

Radny Jackiewicz zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu II. 13. Dotyczącego 

utworzenia instytucji kultury, uzasadniając tym, Ŝe inwestycja jest w trakcie budowy  

i generowanie kosztów w tym zakresie nie jest zasadne. Zaproponował powrócenie do tematu  

z chwilą opracowywania projektu budŜetu na 2011 rok. 

Wójt T. Bystroński odniósł się do wniosku radnego Jackiewicza- powołanie instytucji kultury 

łączy się z określonymi terminami wejścia w Ŝycie uchwały i procedurami rejestracyjnymi. 

Inwestycja realizowana jest pod  GPCKiE w Plichtowie i taki wniosek został złoŜony o środki 

z UE. Odejście od powołania tej instytucji moŜe spowodować problemy z pozyskaniem tych 

środków. Wójt uwaŜa, Ŝe obawy radnego są nieuzasadnione, poniewaŜ środki na działalność 

kulturalną są zabezpieczone w budŜecie i nie ma obaw, Ŝe będą generowane większe skutki 

finansowe. 

Wójt zwrócił się do radnych o poparcie i nie zdejmowanie z obrad tego tematu. 

Przewodniczący odnosząc się do tematu powiedział, Ŝe nie tyle ma obawy, co chce mieć 

świadomość o celowości podejmowanych uchwał. Argumenty przywołane przez Wójta nie do 

końca przekonują, poniewaŜ jeŜeli chodzi o środki unijne, to nie ma niebezpieczeństwa,  

bo o środki unijne nie występuje instytucja kultury. Przewodniczący zgadza się z radnym 

Jackiewiczem, Ŝe będą generowane koszty osobowe, poniewaŜ przynajmniej 2 etaty trzeba 

zapewnić. Przewidziane środki na działalność kulturalną mogą się okazać niewystarczające na 

realizację tych zadań. Przemawia argument, Ŝeby skalkulować to w nowym budŜecie i wtedy 

powołać instytucję kultury. Przewodniczący dodał, Ŝe przepisy ustawy o instytucjach kultury 

są dość  restrykcyjne i uwaŜa, Ŝe przesunięcie i racjonalne podjęcie uchwały jest w pełni 

uzasadnione. 

Wójt odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego- szanowni radni podejmą stosowną 

decyzję po przemyśleniu. Natomiast Wójt juŜ nie wystąpi z inicjatywą uchwałodawczą w tym 

temacie i będzie czekał na intencję uchwałodawczą radnych. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Jackiewicza o zdjęcie tematu 

utworzenia instytucji kultury. 

 

„za” wnioskiem – 3 głosy, 
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„przeciw” wnioskowi – 8 głosów, 

„wstrzymało się” się od głosu 3 radnych. 

Wobec powyŜszego wniosek radnego przepadł. 

 

Porządek po zmianach został przyjęty 12 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” 

/przybył radny Pietrzak/. 

 

Przyjęty po zmianach porządek obrad: 

I 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych i zaproszonych gości, stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad, 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji Rady Gminy Nowosolna, 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków, 

5. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym, 

II Podj ęcie uchwał w sprawach  

1. Regulaminu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy Nowosolna, 

2. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Byszewy, 

3. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Kopanka, 

4. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Stare 

Skoszewy, 

5. Przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Teolin, 

6. Zmian do budŜetu Gminy Nowosolna na 2010 rok, 

7. WyraŜenia zgody na zbycie akcji Spółki Akcyjnej Łódzkie Centrum Handlowe 

„Zjazdowa” w Łodzi, 

8. Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na wykonanie 

„Dokumentacji projektowej chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1186E na 

odcinku od ul. Aksamitnej do ul. Głównej w Kalonce, w gminie Nowosolna”, 
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9. Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na wykonanie 

zadania „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1148E w miejscowości 

Kopanka w gminie Nowosolna w powiecie łódzkim wschodnim na długości 0,834 

km” 

10. Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na wykonanie 

„Dokumentacji projektowo- kosztorysowej na przebudowę drogi powiatowej  

    nr 1186E ul Aksamitna w Kalonce na odcinku około 1000 m. w gminie Nowosolna. 

11. Zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowosolna, 

12. Aktu utworzenia samorządowej instytucji kultury Gminy Nowosolna- o nazwie Gminno 

Parkowe Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie. 

III. 

1. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych i wolnych wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji, 

2. Interpelacje radnych - udzielenie odpowiedzi, 

3. Wolne wnioski i zapytania - udzielenie odpowiedzi, 

4. Sprawy róŜne, 

5. Zamknięcie obrad XLVI sesji. 

 

Ad. I. 3. 

Protokół z obrad XLV sesji został przyjęty 14 głosami „za”- po uwzględnieniu uwag radnego 

Adamczewskiego, dotyczących uzupełnienia nazwiska na str. 7 i zmiany nazwiska na str. 8. 

 

Ad. I. 4. 

Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano jednogłośnie 14 głosami „za” radnych: 

1. J. Domagałe, 

2. S. Zarębskiego, 

3. W. Gmaja. 

 

Ad. I. 5. 

Wójt przedstawił informację o działalności w okresie międzysesyjnym t.j. 0d 28 V do 6 VIII 
2010 r: 
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• 28 V - uczestnictwo w uroczystościach z okazji XX-lecia  Samorządu 
Terytorialnego, które odbyły się dla województwa łódzkiego w teatrze im. S. Jaracza  
w Łodzi przy udziale Marszałka Województwa Łódzkiego, radnych Sejmiku oraz 
samorządowców, 
-  udział w zebraniu mieszkańców sołectwa Borchówka. 
• 29 V - udział w zebraniu mieszkańców sołectwa Nowe Skoszewy, 
• 30 V - uczestnictwo w imprezie plenerowej „Majówka Samorządowa”, która odbyła 
się Byszewach. Niestety z powodu ulewnego deszczu nie został zrealizowany w całości 
program imprezy, 
• 31 V - udział w posiedzeniu Komisji Konkursowej-„Samorządowy lider 
zarządzania”, które odbyło się w siedzibie Związku Miast Polskich w Poznaniu, 
• 1 VI - Rozmowy z dyr. Wydziału Gospodarki Komunalnej m. Łodzi w sprawie 
powierzenia zadania – oczyszczanie ścieków z terenu Gm.  Nowosolna przez m. Łódź, 
-  uzgadnianie z Wydziałem Zarządu Dróg i Transportu m. Łodzi uruchomienia 
komunikacji zbiorowej przez Grabinę, 
• 2 VI - przygotowanie i podpisanie umowy z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego na dotację na realizację Gminno Parkowego Centrum Kultury i Ekologii  
w Plichtowie 
• 4 VI - podpisanie umowy z Urzędem Marszałkowskim na dotację na drogę 
dojazdową do pól, 
• 7- 9 VI - uczestnictwo w wyjazdowym posiedzeniu Komisji Prawno- Organizacyjnej 
Zarządu Głównego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych, podczas którego 
przygotowywano materiały na kampanię sprawozdawczo- wyborczą w związkach OSP, 
• 10 VI - przygotowanie materiałów na posiedzenie komisji Rady Gminy Nowosolna, 
• 11 VI - objazd  terenu gminy Nowosolna w celu zapoznania się ze stanem dróg i 
stanem realizacji zadania GPCKiE w Plichtowie, 
- udział w imprezie zorganizowanej przez Łódzki Dom Kultury w Buczku- Gm. 
Brzeziny, w której aktor Olgierd Łukaszewicz prezentował utwory Jarosława 
Iwaszkiewicza, 
• 14 VI - podpisanie z Urzędem Marszałkowskim aneksu do umowy na dotację ze 
środków unijnych, 
-  spotkanie z projektantem oświetlenia ulicznego w Nowych Skoszewach, 
• 15 VI - spotkanie z p. G. Degórskim- sołtysem sołectwa Grabina, 
- rozmowy z osobą wdraŜającą normy ISO w Urzędzie Gminy Nowosolna, 
• 16 VI - urlop wypoczynkowy, 
• 17 VI - uczestnictwo w posiedzeniu Rady Działalności PoŜytku Publicznego przy 
Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej w Warszawie, 
- udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gminy Nowosolna, 
• 18 VI - udział w targach Ekonomii Społecznej w Łodzi, 
- podpisanie umowy na transport zbiorowy przez Grabinę, 
- uczestnictwo w zebraniu mieszkańców sołectwa Wiączyń Dolny, 
• 21 VI - udział w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia, 
• 22 VI - udział w uroczystości wręczenia nagród w konkursie  „Samorządowy lider 
zarządzania”, które odbyło się w Senacie, 
• 23 VI - udział w zebraniu mieszkańców sołectwa  Stare Skoszewy, 
• 24 VI - udział w posiedzeniu Komisji Oświaty RGN, podczas której przedstawiono 
projekty uchwał będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, 
• 25 VI - udział w uroczystościach zakończenia roku szkolnego w gminnych szkołach, 
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• 28 VI - wizyta w Urzędzie Gminy Nowosolna p. Łukasza Magina -Wiceprezydenta 
Łodzi, podczas której omawiano waŜne dla obu gmin tematy, 
- udział w zebraniu mieszkańców sołectwa Byszewy, 
• 29 VI - udział w zebraniu mieszkańców sołectwa Plichtów, 
• 30 VI - podpisanie umowy „pro forma” na sprzedaŜ udziałów w spółce „Zjazdowa”, 
-  uczestnictwo w posiedzeniu Komisji Finansów RGN, 
- udział w zebraniu mieszkańców sołectwa Ksawerów, 
• 1 VII - przygotowywanie materiałów na wspólne posiedzenie komisji RGN, 
• 2 VII - udział we wspólnym posiedzeniu komisji RGN, 
• 5 VII - uzupełnianie materiałów o dotację ze środków z UE, 
-  udział w spotkaniu członków Spółdzielni Socjalnej w Byszewach. 

Następnie Wójt przedstawił informację o zaległościach z tytułu podatków i opłat lokalnych 
(załącznik nr do protokołu). 

 

Informacja została przyjęta bez uwag. 

 

Ad. II. 1.  

Regulamin zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy Nowosolna. 

Temat przedstawił p. Janusz Pacewicki- dyr. Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy 
Nowosolna- konieczność wprowadzenia zmian została spowodowana decyzja Prezesa Urzędu 
Ochrony Konkurencji Konsumenta- Delegatura w Łodzi z dnia 17 lutego 2010 r., która to 
narzuca opracowanie nowego wzoru umowy z odbiorcami na zaopatrzenie w wodę  
i odprowadzanie ścieków na terenie gm. Nowosolna oraz innymi ustawowymi przepisami 
prawnymi.  

Dyskusji nie było. 

Radny Zarębski odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/244/10. 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad. II. 2. 

Przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Byszewy. 

Temat przedstawił p. S. Jasiński- Sekretarz Gminy- omawiana uchwała jest realizacją 
uchwały podjętej w ubiegłym roku, w której Rada Gminy stwierdziła, Ŝe obowiązujące plany 
są aktualne za wyjątkiem 5 obszarów, dla których naleŜy podjąć prace planistyczne. Zmiana 



8 

 

dotyczy moŜliwości wybudowania zbiornika retencyjno- rekreacyjnego na wskazanych w 
projekcie uchwały działkach, co podniesie atrakcyjność  tego terenu. Proponowana zmiana 
jest zgodna z zapisami Studium Uwarunkowań. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych na sesji gości, Ŝe ta uchwała nie jest 
równoznaczna ze zmianą Planu Zagospodarowania, lecz pozwala na przystąpienie do prac 
związanych ze zmianą. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/245/10 (załącznik nr do protokołu. 

Ad. II. 3. 

Przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Kopanka. 

Proponowana zmiana jest na wniosek p. Piekarskich -właścicieli terenu, prowadzących 

usługową działalność gospodarczą. Zapis polega na zmianie przeznaczenia terenu na 

usługowy, co pozwoli na rozwój prowadzonej działalności a przede wszystkim postawienia 

obiektów związanych z jej prowadzeniem. Zmiana funkcji jest równorzędna z zapisami 

obowiązującego planu, w którym tereny te są przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową. 

Jest to zgodne z zapisami Studium Uwarunkowań. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził podjecie uchwały nr XLVI/246/10. 

Ad. II. 4. 

Przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Stare Skoszewy. 

Temat przedstawił Sekretarz Gminy- obszar obejmuje działki naleŜące do p. Pyszka, 

prowadzącego działalność gospodarczą z zakresu skupu i dystrybucji surowców wtórnych. 

Dla zapewnienia rozwoju firmy istnieje konieczność wprowadzenia równorzędnej do funkcji 

zabudowy mieszkaniowej funkcji usługowej umoŜliwiającej chociaŜby wybudowanie 

budynku biurowego, o co wnioskodawcy zabiegają. Jest to równieŜ zgodne z zapisami 

Studium uwarunkowań. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/247/10 (załącznik nr do protokołu. 
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Ad. II. 5.  

Przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowosolna dotyczącej części obszaru miejscowości Teolin. 

Proponowana zmiana jest na wniosek spółkę ONVEST. Zmiana dotyczy parametrów 

zabudowy, składników intensywności zabudowy- z uwagi na to, Ŝe spółka chce rozwijać 

obecne centrum dystrybucyjne. Zmiany te nie naruszają zapisów Studium Uwarunkowań. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za’. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/248/10 (załącznik nr do protokołu. 

 

Ad. II. 6. 

Zmiany do budŜetu Gminy Nowosolna na 2010 rok. 

Zmiany przedstawiła p. M. Dolińska- Skarbnik Gminy: 

INFORMACJA NA SESJĘ W DNIU 6 LIPCA 2010 ROKU 

Zwiększeniu ulegną dochody gminy Nowosolna o ogólną kwotę 404.237,78 zł 

Na kwotę tą składają się następujące pozycje: 

1. W związku z podpisaniem umowy dotacji dot. dróg dojazdowych do pól 

(przeznaczenie droga Moskwa), dokonano zwiększenia dochodów o kwotę 70.000 zł 

2. Podpisano umowę z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, gdzie zostały 

przyznane środki w kwocie 200.000 zł na zadanie „Gminno Parkowe Centrum Kultury 

i Ekologii” 

3. Pozostała kwota 134.237,78 zł to odnotowane większe od planowanych wpływy z 

zakresu podatku od środków transportowych od osób prawnych, uŜytkowanie 

wieczyste, odsetki od podatków w zakresie osób prawnych, opłata targowa, zwrot 

wydatków z roku 2009 z zakresu lokalnego transportu zbiorowego oraz zwrot 

wydatków dot. wynagrodzeń- refundacja z PUP za rok 2009 jak równieŜ zwrot 

kosztów ogrzewania i wywozu nieczystości BS oddz. Nowosolna, odszkodowanie dla 

SP w Lipinach za zniszczone ogrodzenie (ta kwota w wysokości 922,78 zł została 

przeznaczona na naprawę tego ogrodzenia) 

Zwiększeniu ulegną wydatki gminy Nowosolna o ogólną kwotę 714.735,78 zł 

Z czego zwiększenie wydatków bieŜących to kwota 22.833, 67 zł na co składają się 

pozycje: 

- bieŜące utrzymanie dróg- 21.910,89 złotych 

- wydatki SP Lipiny dot. naprawy uszkodzonego ogrodzenia- 922,78 zł 
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Zwiększenie wydatków majątkowych to kwota 691.902,71 zł na co składają się 

następujące zadania: 

1. Gminno Parkowe Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie (etap I w związku z 

zamiarem złoŜenia wniosku o środki UE, koniecznym jest zabezpieczenie środków na 

promocję)- kwota 6.100 zł 

2. Budowa Gminno Parkowego Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie- Gmina 

Nowosolna etap II- kwota 700.220,11 zł – w związku z przyznaniem środków z UE na 

realizację projektu w wysokości 310.498 złotych- naleŜy zabezpieczyć środki w 

budŜecie 

3. Budowa chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej nr 1186 w miejscowości Kalonka- 

zmniejszenie o kwotę 20.000 zł z uwagi na zmianę nazwy zadania i wprowadzenie do 

budŜetu kwoty 10.000 zł z nową nazwą zadania w brzmieniu: Opracowanie 

dokumentacji projektowej chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1186E na odcinku 

od ulicy Aksamitnej do ul. Głównej w Kalonce w gminie Nowosolna. 

4. Wprowadzenie do budŜetu kwoty 15.000 zł na udzielenie pomocy finansowej dla 

powiatu w zakresie zadania: Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na 

przebudowę drogi powiatowej Nr 1186E- ul. Aksamitnej w Kalonce na odcinku ok. 

1000m w gminie Nowosolna 

5. W związku z pismem z otrzymanym ze starostwa powiatowego na zadanie zapisane w 

budŜecie pod nazwą: Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1148E w 

miejscowości Kopanka Gmina Nowosolna na długości 0,834 km nie będzie potrzebna 

kwota w wysokości 167.680 złotych, tylko kwota 141.262 złote w związku z czym 

zmniejszony został zapisany plan dla tego zadania o kwotę 26.418 złotych 

6. Zwiększony został plan dla zadania Metropolitalna sieć szerokopasmowego dostępu 

do Internetu w zakresie poza umową partnerską o kwotę 7.000 zł 

W związku z dokonanymi zmianami deficyt gminy Nowosolna zwiększył się o kwotę 

310.498 złotych i stanowi 2.186.027 złotych. Wspomniana przeze mnie kwota stanowi 

sumę dofinansowania z środków UE dla zadania pn.  

„Budowa Gminno Parkowego Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie- Gmina 

Nowosolna etap II”- w chwili obecnej kwota ta została zapisana w budŜecie po stronie 

przychodów jako kredyt liczony do wskaźnika zadłuŜenia gminy Nowosolna.  

Po podpisaniu umowy o środki z UE, zostaną zmienione zapisy w budŜecie zarówno  

w klasyfikacji budŜetowej, gdzie ostatnie cyfry paragrafów będą wskazywały  

na pochodzenie środków, jak równieŜ kredyt zostanie zapisany jako kredyt na 
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finansowanie wyprzedzające i nie będzie on liczony do wskaźnika zadłuŜenia. Wniosek  

o udzielenie tego typu kredytu jest przygotowany do BGK, jednakŜe w pierwszej 

kolejności naleŜy podpisać umowę o środki z UE, wprowadzić zmiany w zakresie 

klasyfikacji, aby móc ten wniosek złoŜyć. 

W zmianach do budŜetu dokonano teŜ zmian zarówno po stronie dochodów jak teŜ 

wydatków w zakresie klasyfikacji budŜetowej. Z uwagi na fakt, Ŝe rozporządzeniem 

ministra finansów uległa zmianie klasyfikacja wszystkie zaplanowane w budŜecie zadania 

które mają zapisaną w paragrafach ostatnią cyfrę 8 ulegną zmniejszeniu i wprowadzona 

zostanie do budŜetu klasyfikacja w zakresie paragrafów z ostatnią cyfrą 7 w tej samej 

wysokości. Zmiany te nie mają wpływu na kwoty zapisane w budŜecie. 

Podobnie jak na poprzedniej sesji, tym razem jednak dla OSP w Starych Skoszewach 

zostanie wprowadzona dotacja za zakup wyposaŜenia, środki te pochodzą z przesunięć 

dokonanych w wydatkach bieŜących zapisanych dla Ochotniczych StraŜy PoŜarnych-  

i aby StraŜ mogła skorzystać z środków zewnętrznych koniecznym jest udzielenie dotacji 

celem zabezpieczenia środków własnych. 

Dyskusja: 

Radny Jackiewicz zapytał czego dotyczy  kwota 7 tys. zł na sieć Internet. 

Wójt odpowiedział- projekt nie pozwala na przyłączenie indywidualnych odbiorców  

i  zaproponowano zaprojektowanie dodatkowego przewodu, w którym będzie 

umieszczony światłowód i te środki są przeznaczone na doprojektowanie tego przewodu 

w celu umoŜliwienia przyłączy dla odbiorców indywidualnych. 

Radny Jackiewicz zapytała na ile są szacowane koszty  realizacji dodatkowego przewodu. 

Wójt odpowiedział, Ŝe ma informację, iŜ 1m. rury kosztuje około15 zł a planowane jest  

20 km. Po przetargu Wójt zwróci się do Rady o wprowadzenie zmian w WPI w tym 

zakresie. 

Przewodniczący zwrócił się do Wójta- złoŜył interpelację, w której apelował o to, Ŝeby 

pomyśleć o moŜliwości dostarczenia Internetu mieszkańcom. Rozumie, Ŝe to działanie 

jest odpowiedzią na tą interpelację. Zapytał, czy nie byłoby lepiej w tym dodatkowym 

przewodzie umieścić światłowodu. 

Wójt poprosił o wyjaśnienia jako fachowca -radnego Szcześniaka. 

Radny Szcześniak powiedział, Ŝe nie jest specjalistą od spraw technicznych ale z jego 

wiedzy wynika, Ŝe przez okres 5-ciu lat od zakończenia budowy Gmina nie moŜe 

komercyjnie udostępniać tej sieci, którą wybudujemy. Dobudowując własną kanalizację 

teletechniczną, w której zamieszczony zostanie światłowód spowodujemy, Ŝe wcześniej  
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będzie moŜna korzystać z sieci światłowodowej. Światłowód mogą zamieścić operatorzy, 

którzy będą chcieli świadczyć usługi. Jest to medium, które moŜna wykorzystać  

do róŜnych celów. 

Sołtys Wysocki zapytał, czy ta dodatkowa rura będzie prowadzona w kaŜdym sołectwie. 

Radny Szcześniak odpowiedział, Ŝe Ŝeby zmniejszyć nakłady, to w istniejącym wykopie, 

po dołoŜeniu 5 przewodu moŜemy zamontować nadajnik, który będzie rozsyłał sygnał 

drogą radiową. Doprowadzenie sieci do kaŜdego sołectwa skutkuje budową sieci 

rozdzielczej a to powoduje duŜo większe koszty niŜ te, które mamy w metropolitarnym 

dostępie. 

Wójt odpowiedział sołtysowi, Ŝe 21 km sieci nie da dostępu kaŜdemu sołectwu. Mamy 

obowiązek podłączyć szkoły. Na zaprojektowanej linii dostęp będą miały sołectwa leŜące 

przy niej. Natomiast w dalszych etapach będzie moŜna rozbudowywać tą sieć. Na pewno 

będzie lepszy dostęp radiowy do Internetu. 

Sołtys Wysocki odniósł się do wypowiedzi- wszyscy liczą na Internet. Okazuje się,  

Ŝe po tylu latach w dalszym ciągu nie będą mogli korzystać przy pracy z  Internetu. 

Radny śeromiński- obliczył, Ŝe realizacja doprojektowania będzie nas kosztowała  

w przyszłości w budŜecie 315 tys. zł. 

Radny Szcześniak zabrał głos- wg niego wydanie 7 tys. na doprojektowanie nie skutkuje 

zarezerwowaniem 315 tys. zł. JeŜeli będzie pozwolenie na budowę, to w kaŜdej chwili 

będzie moŜliwość dobudowy. 

Przewodniczący Rady rozumie, Ŝe  zabezpieczenie środków na II etap budowy GPCKiE 

w Plichtowie  stworzy moŜliwość pozyskania środków zewnętrznych. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe kwota 700.220,11 zł jest niezbędna, poniewaŜ środki 

zewnętrzne zostały juŜ przyznane i naleŜy podpisać umowę. Środki unijne zostały 

przyznane w wysokości 310.498 zł. W budŜecie nie było II etapu- dlatego teŜ nie moŜna 

podpisać umowy bez zabezpieczenia środków w budŜecie. Po podjęciu uchwały zostanie 

podpisana umowa a na następnej sesji zostanie zmieniona klasyfikacja tych środków  

ze wskazaniem części unijnej i środków własnych, oznaczonych  kredytem. Kredyt 

komercyjny zostanie zamieniony na finansowanie wyprzedzające z Banku Gospodarstwa  

Krajowego. Zwrot środków unijnych zostanie przelany na rachunek tego banku. 

Radny Jackiewicz zapytał, czy przy podziale wolnych środków nie moŜna było 

przewidzieć środków na II etap realizacji GPCKiE w Plichtowie. 
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Wójt udzielił odpowiedzi- wtedy nie było pewności, czy zostaną przyznane środki  

z PROW-u. Został złoŜony wniosek. Środki zostały przyznane i teraz jest wniosek  

o przeznaczenie w budŜecie środków. 

Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

Radny Zarębski odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/249/10. 

Radny Jackiewicz zwrócił się do Wójta z pytaniem- jak brzmi umowa-tytuł dotacji  

z Ministerstwa Kultury na budowę GPCKiE w Plichtowie. 

W imieniu Wójta odpowiedzi udzieliła p. Skarbnik- umowa ma brzmienie - „dotyczącej 

realizacji zadania pod nazwą „Gminno Parkowe Centrum Kultury i Ekologii w ramach 

programu Infrastruktura Kultury”- nie zapisu „budowa”. 

Radny Jackiewicz zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o sprawdzenie 

dokumentacji przetargowej i wszystkiego, co związane jest z umową dotacji. 

 

Ad. II. 7. 

WyraŜenie zgody na zbycie akcji Spółki Akcyjnej Łódzkie Centrum Handlowe „Zjazdowa” 

w Łodzi. 

Temat przedstawił Wójt- Gmina Nowosolna jest właścicielem 10 akcji o nominale 1.000 zł 

kaŜda. Samorządy będące w posiadaniu mniejszych ilości akcji podejmują uchwały o zbyciu 

ich. Zarząd spółki „Zjazdowa”, Walne Zebranie i Rada Nadzorcza poczynił uzgodnienia. 

Została podpisana umowa „pro forma” o zbyciu akcji, która jest uwarunkowana podjęciem 

uchwały w tym zakresie. Obecnie moŜemy zbyć akcje za cenę 1268,62 zł. Zakup akcji miał 

na celu udział samorządów w spółce dla utrzymania prowadzonej działalności. 

Radny Zarębski odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” /wyszedł radny Pietrzak/. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/250/10 /załącznik nr do protokołu/. 

Radny Jackiewicz zwrócił się z prośbą o przygotowanie i przedstawienie na piśmie 

symulacji opłacalności tej inwestycji z uwzględnieniem wartość pieniądza w czasie w celu 

oceny opłacalności wejścia w udziały w tym czasie. 

Wójt poprosił radnego Jackiewicza o złoŜenie pisemnego wniosku w tej sprawie oraz w 

przypadku trudności z opracowaniem odpowiedzi o pomoc w znalezieniu firmy, której 

moŜna zlecić takie zadanie. 
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Radny Jackiewicz odpowiedział, Ŝe nie są to skomplikowane wyliczenia ale w przypadku 

trudności oferuje pomoc.  

Przewodniczący ogłosił 1 minut przerwy. 

Ad. II. 8. 

Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na wykonanie 

„Dokumentacji projektowej chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1186E na odcinku  

od ul. Aksamitnej do ul. Głównej w Kalonce, w gminie Nowosolna”. 

Temat przedstawił Wójt- na wnioski radnych, mieszkańców o poprawę stanu 

bezpieczeństwa przy tej drodze przystąpiono do działań w tym zakresie. Część chodnika 

zaplanowana jest wzdłuŜ drogi powiatowej. Gmina jest skłonna współfinansować to zadanie 

zarówno w zakresie projektowania jak i wykonawstwa. Podjęcie uchwały będzie 

umoŜliwiało realizację przedsięwzięcia przez Powiat. 

Radny Adamczewski zapytał, czy nie moŜna połączyć w jedną inwestycję chodnika  

i przebudowy tej drogi w celu obniŜenia kosztów. 

Wójt odpowiedział, Ŝe Powiat wpisał te zadania jako odrębne na podstawie 2 wniosków, 

które wpłynęły w róŜnym czasie. Powiat podjął juŜ uchwały w tym zakresie i nasze uchwały 

muszą zostać dostosowane do nich. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/251/10 /załącznik nr do protokołu/. 

 

Ad. II. 9. 

Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na wykonanie zadania 

„Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1148E w miejscowości Kopanka w gminie 

Nowosolna w powiecie łódzkim wschodnim na długości 0,834 km”. 

Temat przedstawił Wójt- na wniosek mieszkańców, radnych i pism kierowanych do 

Starostwa Powiatowego, dotyczących stanu drogi powiatowej- ul. Aksamitnej, Rada 

Powiatu zwróciła się z prośbą o pomoc finansową na wykonanie dokumentacji projektowej. 

Jest juŜ po przetargu i zmniejszyła się kwota współfinansowania zadania przez Gminę. 

Dlatego teŜ naleŜy podjąć ta uchwałę uwzględniając właściwą kwotę. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/252/10 /załącznik nr do protokołu/. 
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Przewodniczący zwrócił się do Wójta prośbą o zainteresowanie słuŜb odpowiednim 

przygotowaniem inwestycji – wcześniejszym poinformowania mieszkańców, oznaczenia 

objazdów przez wykonawcę czyli Powiat. 

Ad. II. 10. 

Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na wykonanie 

„Dokumentacji projektowo- kosztorysowej na przebudowę drogi powiatowej  

nr 1186E ul Aksamitna w Kalonce na odcinku około 1000 m. w gminie Nowosolna. 

Ta uchwała dotyczy partycypacji w projekcie przebudowy tej drogi. Dokumentacja będzie 

obejmowała poprawę nawierzchni i chodnik na części tej drogi. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/253/10- /załącznik nr do protokołu/. 

Ad. II. 11. 

Zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowosolna. 

Przewodniczący Rady przedstawił zapisy ustawy o samorządzie gminnym dotyczące 

powoływania Komisji Rewizyjnej. 

poinformował, Ŝe radny Jackiewicz zrezygnował z członkostwa w Komisji Rewizyjnej  

i w związku z tym naleŜy uzupełnić jej skład. Temat był dyskutowany na posiedzeniach 

komisji stałych RG. Przewodniczący zasięgał opinii dotyczącej składu Komisji Rewizyjnej 

równieŜ w zakresie zgłoszonej przez radnych z Klubu- braku desygnowania swojego 

przedstawiciela do składu Komisji Rewizyjnej. 

Zapytał czy Klub Radnych podtrzymuje swoje stanowisko. 

Radny Szulc- Przewodniczący Klubu Radnych „Nowa Gmina” odpowiedział, Ŝe Klub 

podtrzymuje swoje stanowisko. 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego- czy Komisja Rewizyjna moŜe 

działać bez przedstawiciela Klubu. 

Radca prawny- p. Ryszard Krych przedstawił opinie w tej sprawie. Powiedział, Ŝe ustawowo 

zagwarantowane uczestnictwo członków klubu w Komisji rewizyjnej jest jedynie prawem  

a nie obowiązkiem klubu. Klub moŜe zrezygnować ze swojego prawa. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatur. 

Przewodniczący Rady wobec braku zgłoszeń od pozostałych członków Rady zaproponował 

kandydaturę radnego S. Adamczewskiego, uzasadniając tym, Ŝe radny poprzez ostatnie 3 lata 

działalności w Klubie wykazał się zarówno sumiennością jak i dociekliwością w zakresie 

kontrolowania  finansów Gminy. 
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Radny Adamczewski wyraził zgodę. 

Przewodniczący zamknął listę kandydatur i poddał pod głosowanie przedstawioną 

kandydaturę. 

„za” przyjęciem kandydatury głosowało 10 radnych a 4 „wstrzymało się” od głosu. 

Przed głosowaniem nad projektem uchwały Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po wznowieniu obrad radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta 8 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących” /wyszli radni 

Pietrzak i Kochanek/. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/254/10 /załącznik nr do protokołu/. 

 

Ad. II. 12. 

Akt utworzenia samorządowej instytucji kultury Gminy Nowosolna- o nazwie Gminno 

Parkowe Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie. 

Temat przedstawił Wójt- przypomniał, ze instytucja kultury istniała w Gminie Nowosolna. 

Została zlikwidowana na skutek konieczności rozbudowy szkoły- gimnazjum w Wiączyniu 

Dolnym, gdzie mieściła się siedziba. Jesienią b.r. planowane jest oddanie budynku Gminno 

Parkowego Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie. Ten budynek powinien być zarządzany 

przez instytucję kultury. Poza utrzymaniem budynku nie będzie rodziła znaczących skutków 

finansowych. Jest propozycja przeniesienia siedziby Dyrekcji Parku Krajobrazowego 

Wzniesień Łódzkich do tego budynku, co będzie skutkowało mniejszym obciąŜeniem na 

utrzymanie tego budynku. 

Ze względu na procedury prawne, związane z rozpoczęciem działalności przez instytucję 

kultury Wójt poprosił o podjęcie decyzji na dzisiejszej sesji. Nie będzie zatrudniona kolejna 

osoba. Obowiązki zostaną przekazane p. Renacie Niedzielskiej -pracownikowi zajmującemu 

się obecnie zadaniami z zakresu kultury. Został ogłoszony przez Ministerstwo Kultury nabór 

na wnioski o dofinansowanie I etapu budowy GPCKiE w Plichtwie. Jest przygotowywany 

wniosek przez Urząd Gminy. JeŜeli wniosek przejdzie pozytywnie ocenę formalna,  

to moŜemy liczyć na 50% dofinansowania I etapu. Instytucja kultury będzie mogła 

samodzielnie występować o środki finansowe z zewnątrz. Wójt czyni starania aby tam 

powstało centrum inicjatyw społecznych. 

Dyskusja: 

Rady śeromiński- przypomniał, Ŝe działalność kulturalna jest zadaniem własnym gminy. 

Jest skłonny przychylić się do wniosku Wójta o powołanie instytucji kultury pod warunkiem 

wycofania się Wójta z propozycji wprowadzania tam innych instytucji – dyrekcji PKWiŁ,  
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ze względu na ograniczona powierzchnię tego budynku. Radny przypomniał  

o kompromisowym rozwiązaniu dotyczącym powierzchni budowanego budynku GPCKiE  

w Plichtowie. Zdaje sobie sprawę, Ŝe w innych rejonach gminy jest zapotrzebowanie na 

świetlice i będzie popierał takie przedsięwzięcia. Radny nie Ŝyczy sobie w tym budynku 

„gościa” w postaci dyrekcji PKWiŁ, poniewaŜ działalność Parku jest równieŜ w innych 

gminach i na terenie Łodzi. Są inne potrzeby, jeŜeli znajdzie się tam miejsce - dla posterunku 

Policji, czy małego przedszkola- przynajmniej na okres letni lub świetlicy. 

Przedstawione przez Wójta koszty są niedoszacowane- utrzymanie budynku, wynagrodzenia 

dla pracowników. 

Radna Wlazło poparła wniosek radnego śeromińskiego w zakresie umieszczenia w budynku 

GPCKiE w Plichtowie dyrekcji PKWiŁ. Zapytała, czy będą korzystać z pomieszczeń 

grzecznościowo, czy jako lokatorzy płacący czynsz. Gmina z instytucji PKWŁ obecnie nie 

ma korzyści. 

Radny Jackiewicz nie zgadza się z teza radnego śeromińskiego, Ŝe nie będzie bronił 

wybudowania świetlicy w innym rejonie gminy. Radnym brakowało informacji na temat 

kosztów utrzymania działalności GPCKiE w Plichtowie przed przystąpieniem do jego 

budowy. NaleŜy przygotować odpowiednią infrastrukturę administracyjną, wymaganą 

ustawowo. Taka instytucja będzie finansowana z dotacji przekazanej z budŜetu przez Gminę. 

Radny na podstawie innych instytucji kultury szacuje koszty utrzymania rzędu 300 do 500 

tys. zł rocznie. Przedstawiona hierarchizacja  kosztów nie jest czytelna. Powinna zostać 

przedstawiona w kosztach zespołu 4. Radny uwaŜa, Ŝe do tematu moŜna powrócić za miesiąc, 

czy 2 w momencie dyskusji nad budŜetem na przyszły rok. JeŜeli decyzja zostanie podjęta na 

dzisiejszej sesji o powołaniu, to dyrektor będzie musiał przedstawić budŜet i Rada nie ma za 

wiele do powiedzenia, poniewaŜ w budŜecie Gminy będzie równieŜ dotacja na 

funkcjonowanie GPCKiE w Plichtowie.  

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe nie jest przeciwny tworzeniu instytucji kultury, 

poniewaŜ sprawą oczywista jest, Ŝe jeśli buduje się obiekt, to naleŜy go zagospodarować. 

Konieczność zagospodarowania budynku nie wymusza podjęcia dzisiaj uchwały o powołaniu 

instytucji kultury. Przewodniczący uwaŜa, Ŝe skalkulowanie kosztów to jedno  

a przewidywanie tych kosztów, to drugie. Ten budynek nie jest wyposaŜony. Stworzenie tam 

dyrekcji wymaga odpowiedniego przygotowania. Jest zaniepokojony groźbą Wójta, Ŝe - jeŜeli 

nie dzisiaj, to juŜ nigdy. Wójt powinien wsłuchiwać się w Radę i brać przedstawiane 

argumenty pod uwagę a nie stawiać na zasadzie przymusowej. Przewodniczący nie widzi 

powodu, Ŝeby była konieczność podejmowania tej uchwały dzisiaj. Uchwała nie do końca jest 
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dobrze przygotowana. Zgadza się, co do tego, Ŝe przygotowanie w projekcie budŜetu 

odpowiednich, dobrze skalkulowanych kosztów jest bardzo dobrym rozwiązaniem. 

Wójt odpowiedział na postawione pytania i zastrzeŜenia- promocja i prośba o dotację 

pozwalała Wójtowi na dyskusję z Marszałkiem Województwa. JeŜeli w grę wchodzi 700 tys. 

zł, to inaczej Zarząd Województwa spojrzałby na intencje przeprowadzenia dyrekcji PKWŁ 

do budynku GPCKiE w Plichtowie. Nie jest zamiarem Wójta wprowadzenie na siłę dyrekcji 

PKWiŁ. 

Koszty na działalność kultury są juŜ w budŜecie. Rolą organu wykonawczego jest 

przekonywanie. Intencją Wójta jest utworzenie instytucji kultury a decyzja naleŜy do Rady. 

JeŜeli decyzja nie zostanie podjęta dzisiaj, to nie będzie inicjatywy uchwałodawczej ze strony 

Wójta w tym temacie. Pozostawia inicjatywę mieszkańcom poprzez przedstawicieli w Radzie 

Gminy. Odpowiedzialność o braku uchwały nie będzie spoczywała na Wójcie.  

Na wyposaŜenie budynku jest wniosek do PROW-u. 

Przewodniczący odpowiedział, Ŝe jego nie trzeba przekonywać o zasadności powołania 

instytucji kultury ale o czas. W sprawie wyposaŜenia opierał się o materiały, które ma w 

posiadaniu a w nich nie ma mowy o wyposaŜeniu. Przewodniczący poprosił Wójta, Ŝeby nie 

stwarzać takiej atmosfery, Ŝe Rada jest przeciwko zagospodarowaniu obiektu. 

Przewodniczący będzie apelował do radnych aby z rozwagą podeszli do głosowania i Ŝeby 

wzięli pod uwagę argumentację Wójta i takŜe oponentów. 

Radny Jackiewicz powiedział, Ŝe ton Wójta był formą groźby. Odniósł się do dyskusji na 

posiedzeniu komisji, podczas której Wójt powiedział, Ŝe ma kandydata na dyrektora instytucji 

kultury. Przytoczył zapisy ustawy o instytucjach kultury dotyczące powoływania dyrektorów. 

Dodał, iŜ Ŝyczy sobie, Ŝeby to była osoba z wyŜszym wykształceniem, mająca umiejętności 

zarządcze, wiedzę o finansach, pojęcie o gospodarowaniu środkami. Radny ma negatywne 

nastawienie jeŜeli chodzi doświadczenia z przeszłości, jeŜeli chodzi o stawianie ludzi. Wójt 

na postawioną interpelację w zakresie przygotowania kierownika działu inwestycji 

odpowiedział, Ŝe nie musi mieć odpowiednich kwalifikacji. Wszystkie protokoły Komisji 

Rewizyjnej były negatywne a Wójt nie przyjmował do siebie tych zastrzeŜeń a wręcz 

kierował pod adresem radnego uwagi. Jako członek Komisji Finansów oczekiwałby osoby 

kompetentnej, optymalnego gospodarowania środkami, optymalnego budŜetu na przyszły rok. 

Te Ŝądania nie są wygórowane. Gdyby temat był omawiany w okresie późniejszym moŜna 

byłoby się odpowiednio przygotować. Radny uwaŜa, Ŝe Wójt powinien podjąć decyzję  

o zastosowaniu konkursu na stanowisko dyrektora. 
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Radna Wlazło- przysłuchując się wypowiedzi radnego Jackiewicza -będzie głosowała „za”. 

Powołując dyrektora będziemy mieli pewność, Ŝe przygotuje odpowiedni projekt pod budŜet 

następnego roku. 

Radny śeromiński zapytał Wójta, czy podpisał jakieś porozumienie z Marszałkiem 

Województwa w zakresie udostępnienia pomieszczeń dyrekcji PKWiŁ. 

Wójt odpowiedział, Ŝe nie podpisał Ŝadnego porozumienia. Prowadził tylko rozmowy  

w ramach przyjaznych, Ŝyczliwych stosunków z instytucjami, które ewentualnie mogą 

dotować. Nic nie zostanie zrobione wbrew Radzie. 

Przewodniczący Rady uspokajając radnego śeromińskiego dodał, Ŝe rozmawiał z p. 

Hieronimem Andrzejewskim- dyrektorem PKWiŁ i on nie widzi moŜliwości przeniesienia 

dyrekcji do Plichtowa. Chętnie będzie współpracował z naszą Gminą. 

Radny Domagała odczytał projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 2 głosami „przeciwnymi” i 4 głosami 

„wstrzymującymi”. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały nr XLVI/255/10 - /załącznik nr do protokołu/. 

 

Ad. III. 1. 

Wójt przedstawił informację o sposobie załatwienia interpelacji radnych i wolnych wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji: 

• Naprawa nawierzchni drogi w kierunku przedszkola EKOLUDEK w Natolinie- 

dopiero został rozstrzygnięty przetarg na bieŜące utrzymanie dróg i na bieŜąco będzie 

to realizowane, 

• Naprawa drogi w Plichtowie od kapliczki w kierunku Moskwy- równieŜ na bieŜąco 

będzie realizowane w ramach bieŜącego utrzymania dróg, 

• Naprawa drogi w Borchówce- były trudności z wyłonieniem wykonawcy. Obecnie jest 

firma, która będzie wykonywała bieŜące utrzymanie dróg. Niestety przetarg wygrała 

firma, która dostarczała kruszywo na drogę w Dobieszkowie. 

• Źle naprawiana droga gminna przez Natolin- jest pisemna odpowiedź w tej sprawie. 

• Droga „do lasu” w Lipinach- w dalszym ciągu toczy się postępowanie administracyjne 

w kierunku przejęcia jej przez gminę. 

• Rozbiórka budynków wykupionych pod autostradę- właścicielem jest Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad i tam naleŜy monitorować temat, 
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• Naprawa dróg gruntowych po opadach deszczu- po podpisaniu umowy z wykonawcą 

będą sukcesywnie naprawiane, 

 

Radny Szulc przypomniał historię nierzetelnego wykonywania drogi w Dobieszkowie przez 

firmę, która obecnie wygrała przetarg na bieŜące utrzymanie dróg i zapytał, czy nie moŜna 

było uniewaŜnić przetargu po złych doświadczeniach z ta firmą. 

Wójt nie spodziewał się takiej sytuacji. Nie moŜna było uniewaŜnić przetargu, poniewaŜ 

oferent spełnił wymagane warunki i przedstawił tańszą ofertę. 

Radny Szulc dodał, Ŝe były argumenty do uniewaŜnienia przetargu. Nie zawsze cena jest 

jedynym kryterium przy wyborze. 

Wójt poprosił pisemne złoŜenie wniosku w tej sprawie. 

Przewodniczący  Rady zabrał głos – argumenty przedstawione przez radnego Szulca dają 

Wójtowi prawo a nawet obowiązek większej kontroli tego wykonawcy i stworzenie takich 

procedur, które stwarzały by moŜliwość wyeliminowania takich wykonawców. 

Radny Jackiewicz zwrócił uwagę, Ŝe Wójt miał prawo wykluczyć takiego wykonawcę. 

Zwrócił się do Wójta o przedstawienie na sesji szczegółowej informacji, co do przetargu. 

Dlaczego nie wykluczono. Kto brał udział w przetargu. Dlaczego nie ma ewidencji 

nierzetelnych wykonawców. 

 

Ad. III. 2.  

Interpelacje radnych - udzielenie odpowiedzi. 

• Radny Jackiewicz zapytał dlaczego na dzień dzisiejszy nie są podkaszane drogi – 

Borki, wylot drogi w kierunku do Skoszew i inne boczne ulice. Czy nie ma inspektora 

odpowiedzialnego za utrzymanie bieŜące dróg. Dlaczego nie ma odpowiedniego 

nadzoru w tym zakresie. Prośba o pisemna odpowiedź na interpelację. 

- Zajęcie pasa drogowego- Kalonka 76- do samego asfaltu wchodzi Ŝywopłot. 

Czy jest zgoda na zajęcie pasa drogowego. Ile wydano zezwoleń. Są liczne nasadzenia 

w pasie drogowym prawie przy asfaltach. Była złoŜona interpelacja na piśmie w tym 

zakresie. Do chwili obecnej nie ma odpowiedzi Wójta. 

• Radny Nowacki- na ostatnim zebraniu sołeckim Starych Skoszew poruszono temat 

bezpieczeństwa przy szkole podstawowej w St. Skoszewach. Prośba o spowodowanie 

aby Powiat podjął działania w kierunku rozwiązania problemu. 
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• Radny Adamczewski- na jakim etapie jest realizacja inwestycji –budowa sali 

gimnastycznej przy szkole w Lipinach. 

• Radny Szcześniak- ponownie sprawa naprawy drogi- ul. Bukowej w Bukowcu. Prośba 

o wypracowanie przez Urząd Gminy koncepcji wykonania. 

• Radny Domagała- ponownie w sprawie drogi gminnej przy działce radnego. Nic nie 

zostało zrobione. NiedroŜny przepust. Zostało zalane zboŜe. Miał być wykopany rów. 

Sprawa wlecze się tyle lat i nic nie zostało zrobione. Zasypany rów melioracyjny na 

polu p. Kruka. 

• Przewodniczący Rady- zabezpieczenie dodatkowych środków na funkcjonowanie 

świetlic środowiskowych w okresie wakacji. Pani prowadząca świetlicę w Kalonce 

zwróciła się o środki na wyjazd dzieci na obóz i nie uzyskała ich. 

Stan poboczy- niewykoszona trawa. Brak widoczności.  

- Sprawa drogi w Natolinie do posesji p. Kowalskiego w Natolinie nr 41. 

Poprowadzenie kanalizacji do tej posesji – pismo p. Iwony Wiśniewskiej do 

wiadomości Rady. 

- Prośba o stanowisko mieszkańców gminy w sprawie podziału gminy na okręgi 

wyborcze- temat zdjęty z dzisiejszych obrad. 

Odpowiedzi Wójta: 

• Wójt z powodu nieobecności radnego Jackiewicza nie będzie udzielał odpowiedzi  

na złoŜone przez niego interpelacje. Zwróci się do radnego o złoŜenie ich na piśmie  

i zwróci uwagę na brak odpowiedzi na wcześniej składane interpelacje. 

• Bezpieczeństwo na drodze powiatowej przy szkole w Starych Skoszewach- Wójt 

proponowała rozwiązania problemu ale nie spotkało się to ze zrozumieniem przez 

Radę Gminy i Powiat. 

• Budowa Sali gimnastycznej w Lipinach- złoŜony jest wniosek o pozwolenie na 

budowę. 

• Poprawa stanu drogi – ul Bukowej w Bukowcu- Wójt czyni starania uzyskania 

środków z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych ale jest to bardzo 

trudne, poniewaŜ wnioski nie uzyskują akceptacji. Wójt jest skłonny do rozmów  

z mieszkańcami w kwestii współpracy przy rozwiązaniu problemu tej drogi. 

Zaproponował spotkanie z radnym w celu omówienia i wypracowania sposobu 

rozwiązania. 
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• Droga w Wiączyniu Dolnym- Sekretarz Gminy przedstawił podjęte działania  

w zakresie rozwiązania problemu. 

 

Ad. III. 3. 

Wolne wnioski i zapytania - udzielenie odpowiedzi: 

• R. Piątkowska sołtys Byszew- w imieniu sołtysów zgłosiła wniosek o przesunięcie III 

bloku porządku obrad sesji na początek obrad, poniewaŜ obrady wydłuŜają się  

i niewiele osób moŜe uczestniczyć do końca. 

• Radny Szcześniak w imieniu własnym i mieszkańców podziękował Wójtowi za 

dopięcie i załatwienie sprawy uruchomienia komunikacji MPK przez Grabinę.  

Dodał, Ŝe w najbliŜszym czasie wpłynie wniosek od mieszkańców Grabiny o zmianę 

godzin kursowania tego autobusu. 

• Ewa Kusideł przedstawicielka Rady Rodziców ze szkoły w Starych Skoszewach 

wzmocniła wniosek radnego Nowackiego dotyczący poprawy bezpieczeństwa przy 

szkole. Poprosiła o kopie pism kierowane do Starosty Powiatu w tym temacie. 

Odpowiedzi: 

• Przewodniczący Rady w temacie zmiany porządku obrad- zastanowi się nad tym ale 

główną funkcją sesji jest podejmowanie uchwał. 

• Wójt w temacie poprawy bezpieczeństwa na drodze przy szkole w Skoszewach- 

podziękował za wypowiedź przedstawicielki Rady Rodziców. Bezpieczeństwo na tej 

drodze naleŜy do Powiatu. Intencje rozwiązania problemu leŜą po stronie Gminy. Były 

próby zainstalowania radarów. Z przyczyn finansowych nie znalazło to akceptacji. 

Pisma w tej sprawie zostaną skompletowane i wysłane do p. Kusideł. Wójt dodał,  

Ŝe chcąc przyspieszyć rozwiązanie problemu podjął kroki i działania ze strony Gminy, 

co nie spotkało się ze zrozumieniem ze strony organu nadzorującego, jakim jest 

Regionalna Izba Obrachunkowa. Ta sprawa nie jest zadaniem własnym Gminy i grozi 

dyscyplina budŜetowa. 

• W temacie uruchomienia komunikacji MPK przez Grabinę- podziękował radnemu 

Szcześniakowi za podziękowania. Dodał, Ŝe działania trwały bardzo długo.  

Ad. III. 4. 
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